
 
 

 BINNENGEKOMEN 

TEAM POSTBEHANDELING EN 

ARCHIVERING 

 D.D. 28-11-2024 

 No. 2024.04115 

 Portefeuillehouder: Aarts 

 Team: Wonen en Leefkwaliteit 
Aan het college van burgemeester en wethouders van Maastricht 
Postbus 1992 
6201 BZ  MAASTRICHT 

 
Maastricht, 28 november 2024  

 
Betreft: Schriftelijke vragen - Flexibilisering als oplossing voor de elektriciteitscrisis 

 
Geacht college,  
 
Begin dit jaar, tijdens een informatieavond over de zero-emissie zone, gaf de gemeente aan dat enkel 
bedrijven geen nieuwe aansluiting of niet meer capaciteit op het elektriciteitsnet kunnen krijgen. Het 
CDA gaf toen aan dat dit naar alle waarschijnlijkheid ook voor huishoudens zou gaan gelden (hulp 
nodig bij de energietransitie). De netbeheerders deelde dit immers in de wandelgangen al mede. RTV 
Maastricht berichtte deze maand dat ook huishoudens en kleine bedrijven de komende tijden te 
maken krijgen met langere wachttijden voor nieuwe stroomaansluitingen of aanpassingen (vol 
elektriciteitsnet treft nu ook klein gebruiker). De niet vooruitziende blik van de gemeente verontrust 
ons en wij krijgen het idee dat de gemeente achter de feiten aanloopt. Zo staat op de gemeentesite 
nog steeds dat er vooralsnog geen gevolgen voor inwoners en andere kleinverbruikers zijn, terwijl er 
wel een raadsinformatiebrief verzonden is over het RTV Maastricht item. Ook de tips die mensen zelf 
kunnen doen zijn beperkt (gemeente Maastricht: een overbelast elektriciteitsnetwerk).  
 
De uitbreiding van het elektriciteitsnet heeft voor de lange termijn de prioriteit en de gemeente kan 
hierin ook helpen door het vergunningstraject te vergemakkelijken, maar op de korte termijn zal 
uitbreiding de problemen niet verminderen. Flexibilisering is voor de korte termijn de enige oplossing 
voor de huidige elektriciteitscrisis en de gemeente kan hierin een voortvarende en sturende rol 
pakken. Naast de energiehubs op drie bedrijventerreinen is de gemeente vrijwel niet bezig met 
flexibilsering. Recent is het rapport slim met stroom gepresenteerd aan het ministerie van klimaat en 
groene groei. Hierin staan tal van adviezen waar ook lokale overheden iets aan hebben.  
Wij hebben hierbij de volgende vragen:  
 

1- Wat zijn de lessen die de gemeente uit dit rapport trekt?  
2- Kunt u een extra informatieavond organiseren om de flexibilsering van het elektriciteitsnet te 

bespreken?  
3- Hoe stimuleert de gemeente inwoners en kleinverbruikers tot energieopslag, dus daar waar 

dit nog niet leeft? Zijn er hiervoor ook gebiedsgerichte aanpakken, dus die in eerste instantie 
gericht zijn op het elektriciteitsnet en niet het warmtenet? Gezien de totstandkoming van 
een eventueel warmtenet afhankelijk is van het elektriciteitsnet. 

4- Welke rol speelt de gemeente bij bestaande bewonersinitiatieven die over willen gaan tot 
energieopslag/energiehubs? Helpt de gemeente bijvoorbeeld door in modelovereenkomsten 
te voorzien?   

https://www.limburger.nl/opinie/hulp-nodig-bij-de-energietransitie-vraag-je-eerst-af-wat-realistisch-en-haalbaar-is/22300449.html
https://www.limburger.nl/opinie/hulp-nodig-bij-de-energietransitie-vraag-je-eerst-af-wat-realistisch-en-haalbaar-is/22300449.html
https://rtvmaastricht.nl/nieuws/artikel/vol-elektriciteitsnet-treft-nu-ook-kleinverbruiker
https://rtvmaastricht.nl/nieuws/artikel/vol-elektriciteitsnet-treft-nu-ook-kleinverbruiker
https://www.gemeentemaastricht.nl/een-overbelast-elektriciteitsnetwerk
file:///C:/Users/gabri/Downloads/Rapportage%20Slim%20met%20Stroom%20voor%20Groene%20Groei.pdf


 
 

5- Heeft de VNG inmiddels al een visie of een routekaart voor gemeenten om te voorzien in 
lokale energiehubs?  

6- Welke rol speelt de gemeente bij het bewonersinitiatief Biesland warmteaccu en welke 
lessen kunnen daaruit getrokken worden voor andere wijken, waar inwoners wellicht minder 
vermogend en hoogopgeleid zijn?  

7- Hoe staan de energiehubs in de Beatrixhaven, Randwyck/Maastricht-Zuid en Bosscherveld 
ervoor? Hoeveel bedrijven doen mee?  

8- Hoe staat de gebiedsgerichte aanpakken warmtenet ervoor? Heeft dit al geleid tot concrete 
verbeteringen, dus niet de informerende en analyserende fase? Bv. in Vroendaal komen daar 
individuele warmtepompen of komt er een collectief? En hoe verhoudt zich dat dan tot het 
elektriciteitsnet?  

9- Worden nieuwe woonwijken in Maastricht, bv Limmel aan de Maas, nu zo ingericht dat 
bewoners de mogelijkheid hebben tot het delen van energie? Wordt dit meegenomen in de 
actualisatie van de omgevingsvisie?  

10- Heeft de gemeente een beeld van de plekken waar batterijopslag nodig is en kan? Lopen hier 
gesprekken met Enexis over? Komt er een plan van aanpak voor opslagcapaciteit in 
samenspraak met Enexis?  

 
In afwachting van uw antwoord,  
 
Gabrielle Heine  
CDA Maastricht  


